
PROTOKÓŁ nr 4
z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury i Sportu, 

które odbyło się w dniu 18 stycznia 2007 roku

O  godzinie  1400 posiedzenie  Komisji  otworzył  Przewodniczący  Marek  Kroczek, 
stwierdził quorum (lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu) a następnie przywitał 
wszystkich zebranych, w tym przybyłych na posiedzenie Komisji: Panią Małgorzatę Chmiel 
pracownika Wydziału Organizacyjnego UM Marki oraz Pana Andrzeja Motykę Naczelnika 
Wydziału Oświaty.

Pkt. 2 Przedstawienie porządku obrad.

Przewodniczący Marek Kroczek przedstawił porządek obrad:
1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie wniosków w sprawie zmian porządku obrad.
4. Przyjęcie Planu Pracy Komisji na rok 2007.
5. Wydanie  opinii  o  projekcie  uchwały w sprawie  ustalenia  na  rok 2007 regulaminu 

określającego  wysokość  oraz  szczegółowe  warunki  przyznawania  nauczycielom 
dodatków  za  wysługę  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego  i  za  warunki  pracy  oraz 
szczegółowe  warunki  obliczania  i  wypłacania  wynagrodzenia  za  godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw (Druk nr 18).

6. Analiza i zaopiniowanie projektu budżetu na rok 2007.
7. Sprawy różne.
8. Zamknięcie posiedzenia.

Pkt. 3 Przyjęcie wniosków w sprawie zmian porządku obrad.

Nie zostały zgłoszone wnioski.

Pkt. 4 Przyjęcie Planu Pracy Komisji na 2007 rok.

Przewodniczący Marek Kroczek poinformował, że zgodnie z decyzją Komisji, wyrażoną w 
trakcie  poprzedniego  posiedzenia  (w  dniu  10  stycznia  2007  roku),  dokonał  modyfikacji 
projektu Planu Pracy z  uwzględnieniem zgłoszonych uwag,  a  następnie odczytał  aktualną 
wersję Planu (załącznik nr 2 do protokołu).

W dyskusji udział wzięli radni: Paweł Adamczyk, Ryszard Korotko, Filip Rżewski, Grzegorz 
Młodzianowski, Przewodniczący Marek Kroczek i Burmistrz Janusz Werczyński.

Następnie  Przewodniczący  Marek  Kroczek  zarządził  krótką  przerwę  w  celu  naniesienia 
zaproponowanych zmian do projektu Planu, a po jej zakończeniu odczytał ostateczną wersję i 
zarządził głosowanie w sprawie jej przyjęcia.

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie przyjęła Plan Pracy na 2007 rok (załącznik 
nr 3 do protokołu).

1



Pkt.  5  Wydanie  opinii  o  projekcie  uchwały w sprawie  ustalenia  na  rok 2007 regulaminu 
określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków za 
wysługę  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego  i  za  warunki  pracy  oraz  szczegółowe  warunki 
obliczania i  wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i godziny doraźnych 
zastępstw (Druk nr 18).
 
Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.

Naczelnik Wydziału Oświaty Andrzej Motyka dokonał szczegółowego omówienia projektu 
uchwały oraz przedstawił „Wyjaśnienia do średnich wynagrodzeń nauczycieli w roku 2007” 
(załącznik nr 5 do protokołu).

Następnie Przewodniczący Marek Kroczek otworzył dyskusję nad tym punktem porządku 
obrad, w której głos zabrali radni: Ryszard Korotko, Izabela Brzezińska, Paweł Adamczyk, 
Filip Rżewski, Urszula Paszkiewicz oraz Przewodniczący Marek Kroczek.

Dodatkowych  wyjaśnień  udzielali  Burmistrz  Janusz  Werczyński  i  Naczelnik  Wydziału 
Oświaty Andrzej Motyka.

Przewodniczący Marek Kroczek zarządził głosowanie w sprawie wydania opinii o projekcie 
uchwały, zawartym w Druku nr 18.

Komisja Oświaty, Kultury i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w 
sprawie ustalenia na 2007 rok regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki 
przyznawania  nauczycielom dodatków za  wysługę  lat,  motywacyjnego,  funkcyjnego  i  za 
warunki pracy oraz szczegółowe warunki obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw.

Pkt. 6 Analiza i zaopiniowanie projektu budżetu na rok 2007.

Projekt uchwały w sprawie budżetu Miasta Marki na 2007 rok (Druk nr 8) stanowi załącznik 
nr 6 do protokołu.

Przewodniczący  Marek  Kroczek zaproponował  omówienie  kolejnych  działów klasyfikacji 
budżetowej, dotyczących przedmiotu działań Komisji:

(dochody) Dział 758 Różne rozliczenia rozdz. 75801 Część oświatowa subwencji ogólnej

Nie została podjęta dyskusja.

(wydatki) Dział 801 Oświata i wychowanie

Przewodniczący  Marek  Kroczek  poprosił  Przewodniczącego  Komisji  Budżetowo  – 
Gospodarczej Filipa Rżewskiego o poprowadzenie dalszej części posiedzenia.

Burmistrz  Janusz  Werczyński  poinformował,  że  kwoty  zaplanowane  w projekcie  budżetu 
miasta  na  2007  rok,  pozwalają  na  realizację  programu  dydaktycznego  w  bieżącym  roku 
szkolnym oraz zapewniają środki na pokrycie przewidywanych potrzeb w okresie od czerwca 
do września do grudnia 2007 roku, w tym wynagrodzeń. 
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Burmistrz  poinformował  również,  że  wpłynęły  pisma  od  pracowników  obsługi 
administracyjnej  szkół  w sprawie  podwyżek wynagrodzeń  (załącznik  nr  7  do  protokołu), 
a  następnie  przedstawił  analizę  wysokości  potrzebnych  na  ten  cel  dodatkowych  środków 
z budżetu miasta:
8% podwyżka płac – 117.460 zł
10% podwyżka płac – 156.357 zł
12% podwyżka płac – 195.319 zł
Burmistrz  zreferował  również  problematykę  rozliczeń  finansowych  między  gminą  Marki, 
a  sąsiednimi  gminami,  związaną  z  uczęszczaniem dzieci  z  terenu  miasta  do  przedszkoli 
zlokalizowanych na terenie Ząbek, Warszawy itd.
Dodatkowych  informacji  na  ten  temat  udzieliła  Małgorzata  Chmiel,  pracownik  Wydziału 
Organizacyjnego.

Radna Urszula  Paszkiewicz  poparła  wniosek  pracowników obsługi  administracyjnej  szkół 
o podniesienie wynagrodzeń.
 
Radny Paweł Adamczyk zaproponował, aby środki na ten cel pozyskać ze środków Działu 
900 „Oczyszczanie miast i wsi”.

Na wniosek radnego Filipa Rżewskiego Burmistrz Janusz Werczyński przedstawił wysokość 
średniego wynagrodzenia zasadniczego pracownika administracyjnego:
- obecnie wynagrodzenie wynosi 815,- zł brutto plus dodatki
- przy 8% wzroście wyniesie 880,20 zł brutto plus dodatki
- przy 10% wzroście wyniesie 896,50 zł brutto plus dodatki
- przy 12% wzroście wyniesie 912,80 zł brutto plus dodatki

Radna  Urszula  Paszkiewicz  zapytała,  czy  to  prawda,  że  pracownicy  obsługi  nie  mieli 
podwyżek od 5-6 lat?

Naczelnik Wydziału Oświaty Andrzej Motyka stwierdził, że środki na wynagrodzenie były 
waloryzowane – około 3% w skali roku. 
Podkreślił, że to dyrektor szkoły decyduje o liczbie zatrudnionych osób i podziale środków 
oraz ustala wynagrodzenie dla konkretnego pracownika.

Zdaniem Burmistrza Janusza Werczyńskiego 8% podwyżka jest dobrym rozwiązaniem przy 
2% inflacji. Podkreślił, że jest to podwyżka środków i nie ma żadnej gwarancji, że dyrektorzy 
placówek  oświatowych  przeznaczą  te  środki  na  podniesienie  wynagrodzeń  pracowników 
administracji.
Stwierdził,  że  szkoły  dysponują  również  niemałymi  dochodami  własnymi,  które  dyrektor 
może przeznaczyć na każdy cel – także na podwyżki. Dodał, że można jedynie apelować do 
dyrektorów, aby te środki przeznaczyli na podwyżki.

Radna Urszula Paszkiewicz złożyła wniosek o 10% podwyżkę środków.

Radny Paweł Adamczyk podkreślił, że nie jest przeciwny nawet większym podwyżkom,     ale 
zwrócił uwagę, że wzrost teraz ustalony będzie obowiązywał również w latach następnych, a 
wówczas może już nie być oszczędności w dziale 900 „Oczyszczanie miast       i wsi”. W 
związku z tym zaproponował 8% wzrost.
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Przewodniczący  Komisji  Marek  Kroczek  zarządził  głosowanie  wniosku  -  poprawki  do 
Budżetu Miasta  Marki  na  2007 rok:  o  zwiększenie wydatków w Dziale  801 – Oświata  i 
wychowanie  w odpowiednich Rozdziałach  i  paragrafach  płacowych o łączną kwotę  157 
tysięcy  złotych  i  zmniejszenie  o  tę  samą  kwotę  wydatków  Działu  900  –  Gospodarka 
Komunalna i Ochrona Środowiska, Rozdział 90003 – Oczyszczanie miast i wsi, § 4300 – 
Zakup usług pozostałych.

Głosowanie
za przyjęciem wniosku – 10 
przeciw – 0
wstrzymujących się – 0
Obecnych było 10. radnych.

Wniosek został przyjęty jednogłośnie.

Na tym zakończono omawianie Działu 801 Oświata i wychowanie.

Burmistrz  Janusz  Werczyński  omówił  finansowanie  świetlic  szkolnych  Dział  854  – 
Edukacyjna opieka wychowawcza, Rozdział 85401 – świetlice szkolne.

Nie zostały zgłoszone żadne uwagi.

Dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, Rozdział 92109 – Domy i ośrodki  
kultury.

Burmistrz  Janusz  Werczyński  poinformował,  że  wzrost  dotacji  dla  MOK  o  ponad  14% 
wynika stąd, że przez kilka lat wydatki nie wzrosły. Podkreślił, że MOK działa bardzo prężnie 
i jego zdaniem 14% wzrost nie jest nadmierny.

Radna Jolanta Sowińska – pracownik MOK – udzieliła szczegółowych odpowiedzi na pytania 
sformułowane przez radnego Ryszarda Korotko, dotyczące m.in. liczby osób zatrudnionych, 
odbywających się w MOK zajęć, zadań statutowych.  

Nie zostały zgłoszone żadne uwagi.

Burmistrz Janusz Werczyński omówił również:
- Dział 921, Rozdział 92116 – Biblioteka;
- Dział 921, Rozdział 92195 – pozostała działalność: wydatki przewidziane m.in. na obchody 
40 rocznicy uzyskania praw miejskich przez Marki; burmistrz zaznaczył, że w tym Rozdziale 
zostały przewidziane zbyt małe środki i w związku z tym zamierza wystpić o zwiększenie 
wydatków;
- Dział 926, Rozdział 92604 Kultura Fizyczna i Sport – instytucje kultury fizycznej; wydatki 
m.in. UKS Struga, który działa fantastycznie i jego działaniem gmina może się poszczycić; 
dotacja dla MTS Marcovia;
- Dział 926, Rozdział 92604 Kultura Fizyczna i Sport – pozostała działalność; sport szkolny; 
- Dział 801, Rozdział 800101 -  Oświata – rozbudowa Szkoły Podstawowej Nr 3 w Markach;

Nie zostały zgłoszone żadne uwagi.
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Przewodniczący Komisji  Marek Kroczek zarządził  głosowanie nad wydaniem pozytywnej 
opinii o projekcie budżetu miasta Marki na 2007 rok z uwzględnioną poprawką.

Głosowanie
za przyjęciem wniosku – 8 
przeciw – 0
wstrzymujących się – 0
Obecnych było 10. radnych. Dwóch radnych nie wzięło udziału w głosowaniu.

Komisja Oświaty, Kultury i Sporu pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu miasta Marki 
na 2007 rok z uwzględnieniem poprawki.
Opinia stanowi załącznik nr 8 do protokołu.

Pkt 6 Sprawy różne.

Przewodniczący  Komisji  Marek  Kroczek  poinformował,  że  członkowie  Komisji  mogą 
zapoznać  się  z  wynikami  sprawdzianu  dla  uczniów  szóstej  klasy  szkoły  podstawowej  i 
wynikami egzaminu gimnazjalnego w szkołach prowadzonych przez miasto Marki
Załącznik nr 9 do protokołu. 

Pkt. 7 Zamknięcie posiedzenia.

O godzinie 1800 radny Filip Rżewski zamknął posiedzenie Komisji Oświaty, Kultury i Sportu.

Protokołowała
Elżbieta Jurczyk Przewodniczący Komisji

           Oświaty, Kultury i Sportu
         Marek Kroczek
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